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PROTOKOŁ Nr X/2011 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 31 sierpnia  2011 roku 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  dwunastu radnych Rady Gminy              -   nieobecny: K. Badowski, Z. Bojanowski, 
                                                                          M. Olech          
  
b) Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c) Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d) Dyrektor GOK                                           -  Anna Pietrzak 
e) Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                    -  Iwona Warkocka  
 
 
 
Porządek obrad: 
 
1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  IX sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) uszczegółowienia opisu granic stałych obwodów głosowania w gminie Dębnica 
Kaszubska, 
b) nadania statutu sołectwu Skarszów Górny, 
c) nadania statutu sołectwu Grabin, 
d) nadania statutu sołectwu Krzywań, 
e) nadania statutu sołectwu Skarszów Dolny, 
f) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w 
Słupsku i do Sądu Rejonowego w Słupsku, 
g) zatwierdzenia projektu pod tytułem „Lepsza Szkoła” realizowanego w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 
– 2013, 
h) zmiany uchwały nr VIII/48/2011 z dnia 25 maja 2011 r. W sprawie ustalenia 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gmin y Dębnica Kaszubska, 
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2011-2021, 
j) zmian w budżecie gminy na 2011 r.. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty 
b ) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu.  

      5.  Interpelacje radnych.  
6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
8. Zamknięcie obrad. 
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy. 
 

Na wstępie Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że w związku z tym, iż  
do Wójta Gminy wpłynęło pismo z Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej informujące 
 o godnej postawie trzech mieszkańców Gminy, którzy nie dopuścili do powstania pożaru 
oraz z zadymionego wnętrza mieszkania uratowali niepełnosprawne dziecko i jego matkę, 
wspólnie z Wójtem Gminy zaprosili  w/w mieszkańców tj. Panią Irenę Kolską oraz Panów 
Andrzeja Jopka i Mirosława Trepnera na dzisiejszą sesję Rady Gminy, by podziękować za 
godną do naśladowania postawę.  
Z uwagi na obecność tylko Pana Mirosława Trepnera, Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś 
wspólnie z Wójtem Gminy wręczyła gratulacje oraz drobne upominki, z prośbą o przekazanie 
ich osobom, dla których zostały przygotowane. 
Radni oklaskami podziękowali za ich postawę.             

 
b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad.  
 
c/  

 Do protokołu nr IX z  sesji Rady Gminy z dnia 30 czerwca 2011 r.   uwag nie 
wniesiono. 
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących /. 

 
 
Ad 2 

a)  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uszczegółowienia opisu 
granic stałych obwodów głosowania w gminie Dębnica Kaszubska. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
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b) 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  nadania statutu        
sołectwu Skarszów Górny. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 2 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu K. Żukowski zgłosił, iż ma uwagi  do  statutu 
- dokładniej statutów poszczególnych czterech miejscowości: Skarszów Górny, Grabin, 
Krzywań i Skarszów Dolny, które  dotyczą:  

1. karalności kandydatów na sołtysa - poprosił o doprecyzowanie w statucie tej kwestii,, 
2. zaproponował dodać zapis: „Rada Sołecka składa się od 3-5 członków, o czym ma 

decydować sołectwo”, 
3. komisja chciałaby również, aby w statucie znalazł się zapis dotyczący konieczności 

rozliczania się sołtysa przed radą sołecką, 
4. skreślenia  zapisu  w § 23 ust. 2, z uwagi na powtórzenie dwóch jednakowych 

zapisów, jako ust. 1 i 2. 
Radny P. Pałubicki przedstawił stanowisko, iż jest za odrzuceniem wszystkich uchwał,  
z uwagi na brak obecności Radczyni, a ma wątpliwość, czy  projekty satutów, które zostałyby 
dzisiaj zmodyfikowane nie podlegają ponownej konsultacji z mieszkańcami sołectw, których 
dotyczą.  
Jego uwagi dotyczą doprecyzowania pełnienia zastępstwa na zebraniach wiejskich w razie 
nieobecności sołtysa. Propozycja jest taka, aby to  rada sołecka wybrała osobę, która zastąpi 
sołtysa, aby zaoszczędzić niepotrzebnego chaosu. Pozostałe uwagi Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej przedstawione zostały przez jego przedmówcę.  
Z uwagi na konieczność doprecyzowanie statutów Komisja Rewizyjna poprosiła o ich 
odrzucenie,  ponowne rozpatrzenie i uchwalenie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś zwróciła się do Wójta z prośbą, aby pracę 
Radców Prawnych ułożyć w taki sposób, by jedna mogła uczestniczyć w sesji, ponieważ 
konieczna byłaby jej obecność chociażby dzisiaj. 
Radny K. Żukowski dodał, iż sama obecność na sesji to jedno, ale  komisje powinny mieć 
możliwość skorzystania również z pomocy prawnej w trakcie posiedzenia komisji, aby 
wypracować sobie stanowisko w sytuacjach wątpliwych. 
Przewodnicząca Jadwiga Karaś zapytała Radnego P. Pałubickiego, czy jeżeli dokonane 
dzisiaj zostaną zmiany w statutach, aby nie przedłużać możliwości wyboru sołtysów nowych 
sołectw,  to czy radny podtrzymuje swoje stanowisko ws. odrzucenia wszystkich statutów. 
Radny stwierdził, iż w takim przypadku wycofuje wniosek formalny dot. odrzucenia statutów.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad kolejno wprowadzanymi 
zmianami: 

1) skreślić w  § 23 ust. 1 w  brzmieniu „ Dla dokonania ważnego wyboru sołtysa i rady 
sołeckiej na zebraniu wiejskim wymagana jest obecność co najmniej 1/5 
uprawnionych mieszkańców sołectwa”. z uwagi na powtórzenie w ust. 2 oraz dokonać 
przenumerowania kolejnych ustępów  od 1 do 4. 

W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

2) skreślić w § 8 ust. 2 o treści: „ Zebraniu wiejskiemu przewodniczy sołtys, podczas 
nieobecności sołtysa na zebraniu wiejskim mieszkańcy zwykłą większością głosów  
w głosowaniu jawnym wybierają przewodniczącego obrad.” i wprowadzić  
w § 17 ust. 5 w brzmieniu: „ Zebraniom wiejskim przewodniczy sołtys, a podczas 
nieobecności sołtys - osoba wskazana przez rade sołecką” 
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W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

3) § 17 ust. 2 o treści: „ Sołtys otwiera zebranie wiejskie i przewodniczy jego obradom” 
zastąpić „ Sołtys otwiera zebranie wiejski”. 

W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

4) § 34 ust. 3 w brzmieniu: „ Zebranie wiejskie odwołuje sołtysa, jeżeli dopuścił się 
przestępstwa”  zastąpić treścią „ Zebranie wiejskie odwołuje sołtysa, który utracił 
prawo wyborcze.” 

W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

5) obecny § 7 ust. 3 w brzmieniu: „ Rada sołecka składa się z .. członków” zastąpić 
zapisem o treści „ Rada sołecka składa się od 3 do 5 członków zgodnie z uchwałą 
zebrania wiejskiego”. 

W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

6)  w § 9 ust. 2 o treści „ Na zebraniu wiejskim sołtys przedkłada informację o swojej 
działalności oraz działalności rady sołeckiej'” dopisać w tym rozliczenia finansowego 

W wyniku głosowania  zmiana w uchwale została przyjęta jednogłośnie /12 za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 
 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały, po 
wprowadzonych zmianach. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
c) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  nadania statutu        
sołectwu Grabin. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. 
Do projektu zostają wprowadzone zmiany zgłoszone w trakcie dyskusji pkt.2 b porządku 
obrad.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały, po 
wprowadzonych zmianach. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
d) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  nadania statutu        
sołectwu Krzywań. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. 
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Do projektu zostają wprowadzone zmiany zgłoszone w trakcie dyskusji pkt.2 b porządku 
obrad.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały po 
wprowadzonych zmianach . 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
e) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  nadania statutu        
sołectwu Skarszów Dolny. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji.. 
Do projektu zostają wprowadzone zmiany zgłoszone w trakcie dyskusji pkt.2 b porządku 
obrad.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały  
po wprowadzonych zmianach . 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
f) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu 
opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku i do Sądu 
Rejonowego w Słupsku 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosiła o składanie propozycji składu zespołu 
opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku i do Sądu 
Rejonowego w Słupsku.   
Radni ustalili, że zespół będzie składał się z 5 członków. Zgłoszono następujących 
kandydatów:  

1) Ziółkowski Ireneusz 
2) Żukowski Karol 
3) Ślipek Antoni 
4) Tabaka Izabella 
5) Mnich Mirosław 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach zespołu. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
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g) 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 

Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu pod 
tytułem „Lepsza Szkoła” realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
h) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
VIII/48/2011 z dnia 25 maja 2011 r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska.  
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany  
na posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
i) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2011-2021 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 9 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /5 za, 0 przeciw, 7 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
j) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2011 r.. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. / załącznik Nr 10 do protokołu/. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt był omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /8 za, 0 przeciw, 4 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
Ad 3 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 01 lipca 2011 r. do  
30 sierpnia  2011 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu/.   

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 01.07. 2011 r. do 30.08.2011 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 12 do protokołu/. 
 
Ad 4 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniach we własnym 
gronie. Na posiedzeniu członkowie Komisji dokonali oceny przygotowania szkół do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2011/2012 oraz opiniowano materiały na sesję Rady Gminy. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja  
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach. Na jednym Komisja 
dokonała kontroli w zakresie wydatkowania  środków budżetowych w 2010 roku  
oraz pozyskiwania środków unijnych na realizację zadań w GOK Dębnica Kaszubska – 
odczytano protokół  nr 2/2011 z dnia 13.07.2011  Komisji Rewizyjnej ( załącznik Nr 13 do 
protokołu). Na drugim posiedzeniu  zajmowano się opiniowaniem materiałów na dzisiejszą 
sesję Rady Gminy. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
 
c/ 
  Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na  jednym  posiedzeniu, na którym  
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.  
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 5 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
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Przewodnicząca Rady J. Karaś zapoznała Radnych z treścią odpowiedzi na interpelację,  
którą złożyła na posiedzeniu sesji w dniu 30.06.2011 r. Radna A. Łomża, dotyczącą 
przedstawienia dokładnej informacji w sprawie planowanej przez prywatnego inwestora 
inwestycji pod nazwą „budowa lotniska” w  Łabiszewie.  
 Zwróciła się z zapytaniem, czy Radna jest usatysfakcjonowana z odpowiedzi. 
Radna A. Łomża poinformowała, że zapoznała się z treścią odpowiedzi i jest 
usatysfakcjonowana. 
 
Ad 6 – 7 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków  
i zapytań. 
 
Radna A. Łomża zapytała, jaki jest koszt III etapu budowy kanalizacji w Gminie? 
Wójt poinformował, że około 14 milionów. Jest to etap porównywalny do kosztów odcinka 
Motarzyno- Budowo. Dzisiaj został złożony wniosek w Urzędzie Marszałkowskim i czekamy 
na decyzje. Myślę, że są to lata realizacji 2013- 2014. 
Radna E. Fryckowska zapytała Wójta o termin zakończenia inwestycji boiska sportowego 
przy ulicy Skarszewskiej oraz jakie są możliwości korzystania z boisk sportowych, tj.: na 
Orliku i przy Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej?  
Wójt poinformował, iż ostateczne zakończenie boiska oraz planowane otwarcie obiektu 
przewiduje na połowę października. W zakresie wykończeniowych robót przewidziana jest 
infrastruktura wewnętrzna, ogrodzenie. Odnośnie użyczania sprzętu na „Orliku” 
poinformował, iż na obiekcie jest gospodarz, która dzięki swojej stanowczości panuje nad 
ładem i bezpieczeństwem  przebywających na boisku osób i w ramach obowiązującego tam 
regulaminu udostępnia obiekt i sprzęt osobom, które mają chęć z niego skorzystać, 
jednocześnie przestrzegając, aby małe dzieci przebywały na obiekcie pod opieką osoby 
dorosłej. Często ma to różny wydźwięk w środowisku lokalnym. Podziela stanowisko, iż ze 
względów bezpieczeństwa z obydwu obiektów sportowych korzystanie jest możliwe pod 
nadzorem osoby dorosłej.  Poinformował również, o zasadach korzystania z boiska przy 
szkole przez młodzież więcej informacji może udzielić dyrektor Zespołu Szkolno -  
- Przedszkolnego, która obiektem zarządza. Dodatkowo Przewodnicząca J. Karaś dodała, iż 
do niej również dochodzą sygnały, iż gdyby nie ciągła kontrola na obiekcie Orlik Pana, który 
pilnuje ładu i porządku na obiekcie, obiekt mógłby nie być w takim stanie, w jakim jest. 
Zwróciła uwagę, iż w przypadku oddania obiektu boiska sportowego trzeba by było poważnie 
rozważyć zabezpieczenie obiektu przed zniszczeniem. 
W związku z obecnością na sesji Rady Gminy dyrektorów szkół, dla których Gmina Dębnica 
Kaszubska jest organem prowadzącym, skorzystano z możliwości zapytania dyrektorów  
o przygotowanie obiektów do rozpoczynającego się jutro roku szkolnego 2011/2012. 
W pierwszej kolejności o zabranie głosu została poproszona Pani dyrektor Zespołu Szkolno- 
- Przedszkolnego – Agnieszka Machalewska, która poinformowała, iż w okresie wakacyjnym 
w obiektach szkoły zostały przeprowadzone kompleksowe remonty wraz z wymianą 
ogrzewania oraz termomodernizacją, a także przygotowana część budynku „B” Gimnazjum 
dla użytku Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej, w którym zajęcia będą 
realizowane przez 4 oddziały szkolne i 2 grupy obowiązkowego wychowania 
przedszkolnego. Poinformowała, iż z części budynku będą korzystali uczniowie gimnazjum 
na zajęcia językowe, jednak wchodzić tam będą pod opieką i nadzorem nauczyciela 
gimnazjum, co nie będzie stwarzało zagrożenia dla przebywających tam młodszych dzieci. 
Obecnie trwają prace nad przygotowaniem toalet w jednej z sal budynku głównego Szkoły 
Podstawowej. 
Radny M. Mnich zapytał, czym jest spowodowana ta zmiana wcześniejszych ustaleń,  
iż Gimnazjum zostaje oddzielone na 2 piętrze budynku „B”, gdzie miały być sale językowe? 

 



 9

Dyrektor A. Machalewska poinformowała, że jest to spowodowane sytuacją metrażową sal, 
która nie pozwala w  niektórych salach na ulokowanie klas szkoły podstawowej. 
Przewodnicząca J. Karaś zapytała dyrektora Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Dębnicy 
Kaszubskiej, czy dowóz dzieci jest już zorganizowany z uwagi na pewne zmiany wynikające 
ze zmiany obwodów szkoły. Uzyskała informacje, iż dowóz jest zorganizowany, rodzice 
poinformowani. Dzieci będą dowożone przez PKS Słupsk a z miejscowości Leśnia, 
Brzeziniec przez kierowcę ze szkoły. 
Radna E. Fryckowska zapytał, czy dzieci dojeżdżające maja możliwość  korzystania z zajęć 
pozalekcyjnych, na co uzyskała odpowiedź, że oczywiście. Dowóz został tak zorganizowany, 
aby każde dziecko mogło skorzystać z zajęć pozalekcyjnych.  
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, co z dowozem dzieci z ulicy Zajęczej? 
Został poinformowany przez dyrektora Zespołu Szkół Beatę Spierewkę- Tyrkinhejm, iż takiej 
możliwości nie ma, ponieważ ustawa o systemie oświaty ogranicza obowiązek Gminy w 
organizacji dowozu. Gmina ma obowiązek dowozu dzieci w przypadku klas I-IV szkoły 
podstawowej, jeśli droga dziecka z domu do szkoły przekracza 3 km i w przypadku klasa V-
VI szkoły podstawowej i I-III gimnazjum jeśli odległość dziecka z domu do szkoły  
przekracza 4 km. 
Radny M. Mnich zadał pytanie dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Gogolewie dot. 
możliwości korzystania z autobusu przez pozostałe szkoły, na dodatkowe formy edukacji- 
wycieczki, czy na zawody sportowe przez sportowców?  
Dyrektor Iwona Warkocka poinformowała, iż nie widzi żadnych przeszkód, jeśli nie będzie to 
kolidowało z zapewnieniem dowozu i odwozu dzieci uczęszczających do Szkoły 
Podstawowej w Gogolewie, do czego przeznaczony jest autobus.  Poprosiła, aby nie tworzyć 
demagogii, iż autobus należy się tej szkole, albo tamtej, lecz tam gdzie są dowożone dzieci 
na zajęcia do szkoły. Na co uzyskała poparcie przewodniczącej Rady Gminy Jadwigi Karaś. 
Następnie stan przygotowania szkoły do rozpoczęcia roku szkolnego przedstawiła  
I. Warkocka -dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogolewie. Poinformowała Radnych, iż szkoła 
jest przygotowana do rozpoczęcia roku szkolnego, dowozy i opieka świetlicowa również 
zapewniona. W szkole w okresie wakacyjnym przeprowadzono remonty, tj. wymianę 
ogrzewania i termomodernizację oraz drobne remonty w obiekcie w Borzęcinie. Dyrektor 
szkoły zwróciła uwagę, iż budynek szkolny w Borzęcinie wymaga doinwestowania w celu 
zbliżenia warunków nauczania do szkół z terenu Gminy oraz zabezpieczenia 
bezpieczeństwa dzieci tam przebywających. 
Następnie głos zabrał  dyrektor  Zespołu Szkół Beata Spierewka- Tyrkinhejm, która 
poinformowała, że szkoła jest przygotowana i gotowa do rozpoczęcia roku szkolnego 
2011/2012. Został rozstrzygnięty przetarg na dowóz, organizacja ze strony szkoły jest 
gotowa. Drobne remonty prowadzone w okresie wakacyjnym zostały zakończone. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Motarzynie poinformował, iż szkoła jest gotowa do 
rozpoczęcia roku szkolnego, mimo poślizgu w wykonywaniu remontów, bezpieczeństwo 
dzieci jest zapewnione 
Radny P. Pałubicki skierował zapytanie w związku ze sprawozdaniem Wójta, czy planowany 
internet szerokopasmowy obejmie wszystkie miejscowości w Gminie? 
Wójt odpowiedział, że na chwile obecną nie wie, ponieważ  nie widział projektu. 
Radny P. Pałubicki zapytał, dlaczego został wstrzymany remont drogi Podkomorzyce- 
- Warblewo, z czego to wynika? 
Wójt odpowiedział, iż droga ta ujęta była do tzw. dróg w „Schetynówkach”.  My jako Gmina 
musielibyśmy w  to wejść z połową udziału do starostwa, czyli mielibyśmy zabezpieczyć w 
budżecie co najmniej 3 mln złotych. 
Gminy, które dokonały wkładu własnego, tj. Kobylnica, Ustka drogi maja robione, u nas 
temat ucichł. Prowadzimy rozmowy, iż sytuacja jest niedorzeczna, przecież starostwo nie 
wnosi wkładu własnego do żadnej drogi wojewódzkiej. To nie jest tak, że Gmina nie chce 
dołożyć, tylko jest to sytuacja mało klarowna. 
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Radny Powiatowy Ireneusz Bejnarowicz poinformował, iż sytuacja przestawiana przez 
starostwo jest  jasna. W przypadkach takich jak remont drogi powiatowej, 50% to wkład 
Starostwa, 50% wkładu Gminy.  Obecnie na sesjach powiatu poruszany jest temat ,że 
jednak trzeba by było podejść do tej sprawy indywidualnie i rozgraniczyć, gdyż Gminy 
biedniejsze mają mniejszy wkład, bogatsze większy. Przekazał Radnym wykaz robót 
wykonanych na drogach powiatowyc h w miesiącach lipiec – sierpień (załącznik Nr 14 do 
protokołu). 
Nie jesteśmy Gminą bogatą i nie mamy takich szans jak Gmina Kobylnica, Słupsk, które  
z tego założenia korzystają w dużym stopniu. 
Radna I. Tabaka zapytała, czy są decyzje w sprawie remontu drogi w Jamrzynie, czy na 
razie jest tylko oglądana? 
Ireneusz Bejnarowicz odpowiedział, iż  tylko ją  oglądał z Wójtem. 
Radna B. Stachowicz poruszyła temat remontu świetlicy w Podolu Małym, który ma być na 
szeroką skalę, ale mimo wcześniej zgłaszanych uwag, nie będzie wykonana wymiana 
instalacji elektrycznej. Uważa, że nie ma  sensu kładzenie gładzi, skoro już teraz występują 
problemy ze spięciami przy większych poborach prądu. 
Wójt odpowiedział, że zakres remontów jest zależny od posiadanych środków, tak więc do 
wykonania zaplanowano tylko tyle, na ile Gmina posiada na ten cel środków. Wcześniej 
zgłaszane przez Panią potrzeby zostały uwzględnione do planu  remontu: ogrzewanie, okna. 
Potrzeb jest wiele, a środków nie na wszystko wystarczy. Poinformował jednak, 
 iż przyjmuje do wiadomości zgłaszane uwagi. 
Radna B. Stachowicz zapytała również, dlaczego budynek oświatowy w Borzęcinie  
nie podlegał termomodernizacji? 
Wójt odpowiedział, iż obiekt nie ma złych parametrów cieplnych, ale nie jest to obiekt 
porzucony w działaniach Gminy i że bierze  pod uwagę kompleksowy  remont całego obiektu 
z uwagi na stan techniczny, w miarę możliwości pozyskania środków z zewnątrz. 
Radny Paweł Pałubicki zapytał, co z inwestycją, która jest planowana w Krzywaniu? 
Wójt odpowiedział, iż inwestor reprezentujący Zakład Przetwórstwa Rybnego „Inletta” jest  
w trakcie załatwiania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. Napotyka na wiele 
trudności w  WIOŚ Z uwagi na to, iż jest to inwestycja, która w perspektywie stworzy duże 
możliwości pozyskania miejsc pracy, staramy się jak możemy pomóc inwestorowi. Do końca 
tego roku ma czas, by złożyć wniosek na  dotacje tej inwestycji. 
 J. Karaś odniosła się do  protokołu Komisji Rewizyjnej w pkt. 3 dot. Wniosku, aby 
Przewodnicząca Rady Gminy była inicjatorem spotkania : radnych, dyrekcji GOK, wójta, 
sołtysów oraz osób zaangażowanych w sprawach kultury, by wypracować wspólny projekt 
funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury na lata następne. Proponuje, by dyrektor 
przygotowała program i my się do tego ustosunkujemy. Zobaczymy, co proponuje, jakie ma 
swoje wizje funkcjonowania GOK-u . 
Radny Pałubicki powiedział, iż uważa, że nie ma na co czekać, bo okaże się, że znowu  jest 
za późno.  Trzeba to zrobić przed zatwierdzeniem budżetu na rok 2012 r. 
Pani j. Karaś powiedziała, że przyjmuje uwagę i w związku z tym na 20 września 2011 r  
na godzinę 1000 zostanie zwołane posiedzenie wspólne wszystkich komisji z udziałem 
radnych, Wójta i dyrektora GOK-u. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że na jej ręce wpłynęło pismo Pana Andrzeja 
Jasińskiego (OG.0004.34.2011). Zapoznała z treścią pisma oraz poinformowała, że 
wystąpiła o wyjaśnienie sprawy do Pani Dyrektor GOK. Zapoznała Radnych z treścią 
odpowiedzi z GOK i poinformowała, że zainteresowanemu zostanie udzielona odpowiedź. 
 
Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1510 dokonała zamknięcia obrad  
X sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.   
 
Protokołowała:                                                                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy                                                                 
Agnieszka Żukowska                                                                                                                      /-/ Jadwiga Karaś 

 


